
 

 Consell barri Barceloneta 
 
 

Data: 14.11.2022 

Lloc:  Centre civic Barceloneta 

Hora:  Inici: 18:30h Fi: 21:30h  

Assistents: 

Presidenta:  

Jordi Rabassa 

Consellers: 

Natàlia Martinez ( Bcn-comú); Alba Segura Gomila( ERC);   Maria Chacon (junts) ; Oriol Casabella 
(PSC); Jaume Tomillero Cabot ( ERC); David Pequeño ( Bcn-Comú); Julia Barea (ciutadans) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del Districte de Ciutat Vella; Tècnica B.Barceloneta; Agent Mossos  ORC;   Guardia Urbana (2); 
Direccio centre civic; Direcció de la Biblioteca Barceloneta- La Fraternitat;   Total: 7 

Assistents representants d’entitats: 

 AAVV Barceloneta (2); ACIB, Associacio de veins de Maquinista (6); Associacio de veins barri mariner 
Barceloneta (3) Total:11 

Veïnat a títol individual: 

20 

Ordre del dia: 

1. Processos Participatius  

2. Punt Informatiu  

3. Punt deliberatiu:  

A) Modificació Pla d’usos. 

B) Manteniment i neteja al Barri. 

 4. Torn obert de preguntes

Desenvolupament de la sessió: 

Podeu consultar la informació dels temes exposats en el següent enllaç:  

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_definitu22.11.14_cdb_barceloneta
.pdf 

 

Acta de: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_definitu22.11.14_cdb_barceloneta.pdf
https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_definitu22.11.14_cdb_barceloneta.pdf


 

El regidor obre un torn de paraules entre els participants del punt deliberatiu: Pla d’usos  

 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Josep veïna: Pregunta si el pla d’usos regula els supers que obren a 
les nits, ja que venen alcohol i provoquen molèsties als veïns 

El pla d’usos no regula els horaris, això ho regula la Llei de comerç i 
els Ajuntaments poden modificar-ho en base a les molèsties fins a 
dos hores abans del tancament. Les botigues de publica 
concurrència han de tancar 7h al dia, ara ja no es poden obrir de 
noves. L’Ajuntament de Barcelona fa un Decret per a que taquin a les 
23h. I les zones tensionades acústicament a les 22h. S’ha establert a 
Gòtic i Raval. La propera intervenció serà al carrer Almirall Xurruca 

Silvia veïna: Vol saber perquè a un mateix carrer hi ha comerços d’un 
únic tipus. 

No hi ha cap normativa que reguli això. En base a la densitat es pot 
regular el tipus de comerç. El pla d’usos no ho contempla. 

Mura Bar Piñol: Vol saber perquè no es dona permís per ampliar 
llicencies perquè es tant restrictiu. 

Llicencia de terrassa va apart del pla d’usos, es una llicencia 
d’activitats a la via publica amb la seva pròpia normativa (distancies, 
pas vianants, pas de serveis..) s’aplica la resposta a donar. 

Manel: Les canabiques entren dins del Pla d’usos. 

 

Les canabiques no es contemplen al pla d’usos perquè estan 
prohibides a tota la ciutat. Les que encara tenen llicencia han 
d’adaptar-se a la normativa legal a traves d’inspeccions. 

Carlos: Cuines fantasmes com es pot fer front. Estem treballant en una normativa de ciutat per donar resposta 
aquestes activitats. 

El regidor obre un torn de paraules entre els participants del punt deliberatiu: Manteniment i neteja al barri 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Antonio Peñalvert, AAVV Maquinista: Demana que es tanqui l’arc de 
maquinista mentre es treballa per evitar accidents. 

Demana que els banc de av. Salvat Papasseit es pintin.  

Demana millores de l’enllumenat. 

Demana millores en el paviment de la zona maquinista. 

Es queixa de la tanca de ferro de Pl Maquista que protegeix la 
plantació  

Es queixa de la reforma de la Plaça i de la retirada dels barrots de 
ferro. 

Es queixa de la manca de suport de l’IMHAB 

 

Arc de la Maquinista ha d’estar tancat mentres es treballa. 

Els bancs esta previst pintar-los. 

La resta de problemes de via publica es revisa tècnicament. 

Els concessionaris d’habitatges de l’IMHAB han de poder contactar 
amb l’Institut. 

Les tanques es per protegir el que s’ha plantejat. 

 

Carmen AAVV Barceloneta:  

Cal ampliar les papereres: Sant Carles, passeig marítim i davant de 
les escoles. 

Rampa de Font de Carmen Amaya s’ha reparat l’antilliscant però no 
de tot. 

Contenidors de resta no estant funcionant, pesa molt per obrir-los 

WC públics haurien d’estar dins del barri no nomes a la zona de mar. 
Nomes 1 autorentable a la pl poeta bosca. 

El manteniment de AEG: els operaris no entren per que hi ha gossos. 
Proposa fer un horari per la neteja i que surtin el gossos. 

Talls de llum: Continuen els talls de llum a via publica i a domicilis.  

Indicacions d’on son els wc públics.( biblioteca, centre cívic) 

Mal estat de l’arbrat del barri. 

 

Caldrà revisar el tema de la neteja de AEG 

Farem proposta per valorar allà on cal mes papereres. 

Revisar la intervenció a la rampa. 

Mantenim les reunions de treball amb Endesa, tot i que en l’actualitat 
no hi ha tant talls com abans, es farà seguiment de les millores de la 
companyia per solucionar aquest problema. 

 

Sergio veí: els equipaments esportius no tenen condicions, estan en 
mal estat. Vol saber la inversió en els equipaments esportiu del barri. 

S’ha arreglat el terra ara s’està pendent de la teulada, quan es faci 
s’avisarà. El tema d’inversions es porta des de la Regidoria d’esports. 



 

Manel AAVV Barceloneta: Quants inspectors hi han dels treballadors 
de neteja i quina empresa ho fa. 

La recollida dels contenidors no es fa adequadament 

Barcelona butxaca li falten epígrafs 

Preocupa l’estat de les calçades al barri i que no s’arregla de fons 
sinó es fan arranjaments temporals i es torna a reproduir. Cal una 
reforma integral. 

Problemes de cobertura al barri, contrastat amb altres veïns. 

L’empresa que fa la inspecció es Bureau Veritas esta controlant els 
contenidors. Son set inspectors. 

 A part els inspectors de Districte fan inspeccions als locals 
comercials que pot acabar amb una sanció.  

Som conscients dels problemes amb la definició del problemes de 
l’aplicatiu s’està treballant per millorar. 

Es constituirà  la comissió de seguiment de neteja on es podrà 
treballar allò que no funciona. 

La reparació de calçades es fa tècnicament prioritzant la seguretat. 
Traspassem aquest tema a obres i manteniment del Districte. 

S’està treballant amb les companyies tant el tema de la cobertura 
com el tema del cablejat. 

 

Marlen Veïna: Parc de la Barceloneta hi ha balls organitzats i no 
tenen els serveis ( wc,..) generant problemes de neteja. 

Problemes de ratolins i escarabats, la feina de zoonosis no te 
impacte. 

Planteja problemes d’incivisme per llançar les escombraries, cal mes 
vigilància. 

Els grups que ballen al parc no tenen permís per tant no poden tenir 
serveis com wc. Pendent de millora de d’il·luminació del parc. 

Es traspassa al servei el tema múrids. 

Dolors veïna Maquinista, manca de manteniment de voreres, amb 
caiguda de veïna arrel d’això. 

El pressupost es menor de tot allò que cal fer i per això es prioritza. 
Si hi ha un tema de responsabilitat civil cal que s’activi per part de la 
persona afectada. 

Salva AAVV barri mariner Barceloneta. Es queixa del mal estat de les 
cantonades del mercat. (carrer maquinista) 

Papereres trencades no es reposen. Es reutilitzen les borses de 
escombraries. 

Nova contracta de neteja, els contenidors no son de qualitat i 
portaran problemes. 

El Regidor dona la benvinguda a la nova associació. 

Les papereres trencades s’han de reposar. 

Es revisa la neteja a la zona del  mercat de Maquinista. 

Am la nova contracta hi ha treballant al barri 45 operaris en servei 
ordinari. 

Josep Veí: el carrer Andrea Dòria al darrera de l’església, les pilones 
mai estan i es fa carrega i descarrega il·legal. 

Les terrasses de Joan de Borbó fa us de l’espai públic per la seva 
publicitat. 

Es traspassa a Guardia urbana  

Som conscients i es segueix amb l’activitat inspectora, a 2022 s’han 
fet 177 inspeccions a la Barceloneta. 

Pino veïna: Planteja problemes respecte a nova distribució de 
contenidors.  

Cables que pengen de les façanes son molt problemàtics. 

Baluard del migdia es estat de degradació. Cal buscar una solució 
per protegir el patrimoni de la ciutat. 

 

Els contenidors s’estan implementant en aquest dies. 

Baluard del Migdia es neteja un cop a la setmana allà on es pot 
arribar. Al fossar no es pot arribar per la arquitectura. Es contracta 
una empresa de treballs verticals per la neteja i els grafitis amb una 
empresa de restauració. La càmeres es posen es per evitar delictes. 
Es tenen en compte les propostes. 

Chimo veí: Restaurants Foc i Papanato: cuines obertes del carrer del 
mar. No reciclen adequadament. 

Poc WC públics i ara menys ja que els han tret. 

Falten arbres al c/Judici i facilita que s’aparqui il·legalment. 

Palmera a Joan de Borbó amb Drassanes amb niu de cotorres que 
potencia tema de rates. 

 

Es revisa amb inspecció l’activitat dels restaurants i arbrat el tema de 
Judici.  

Ester veïna: Amb la nova contracta hi ha menys contenidors, no 
s’estén amb la inversió que s’ha fet. 

Els contenidors amb la nova contracta es netegen un cop al mes per 
sota com a servei ordinari, abans era un cop a l’any. 

Carlos Veí: Robatori als pàrquings de bicicletes i queden amb restes 
que no permeten aparcar.  

Es revisa l’estat dels aparcabicis. 

Teresa veïna: Els magatzems del Salamanca de Hilari Salvador es 
cuina i es un cau de rates. Parterre sense arreglar.  

Revisem situació d’Hilari Salvador 

 



 

El regidor obre un torn obert de paraules entre els participants 

Exposició demanda o pregunta Resposta Regidor 

Carmen AAVV: demana tenir un bus de barri a demanda, un tema ja 
aprovat en altres moments. Cal que consulti amb els veïns les 
parades. 

Que aporti beneficis i inversions en el barri el tema de les gravacions 

 

Es reconeix el retràs amb la implementació, es faran sessions 
informatives abans de finalitzar l’any i s’implementarà al primer 
trimestre. 

Chimo veí: planteja que ara que tenen autoritzada les reixes dels 
baixos des de inspecció demanen que es tregui.  

 

Manel AAVV: exposa la necessitat de reixes i alarmes al barri per 
garantir la seguretat i evitar viure amb por. Ara que s’han fet les 
inversions no podem demanar que la gent es gasti mes diners. 

Demana aclariments sobre les novetats de la clínica Barceloneta. 

Les reixes no s’han de treure, nomes les de ballesta. Hi han ajuts 
d’ecologia urbana que es poden demanar. Els tècnics informaran als 
afectats. 

La clínica Barceloneta s’han fet molts intents i seguim en contacte 
amb la propietat. L’ICS es qui decidirà on s’instal·la el CAP. No hi ha 
cap acció presa ni decisió al respecte. No ens consta el canvi de la 
propietat. 

Lourdes veïna: alerta sobre el consum eli per part de joves. 

No treure la guardià urbana de platja tot l’hivern 

Explicar les millores del parc de la Catalana. 

Pla de barri per millores al barri: Cap, segle XX,... 

Es farà seguiment dels joves de Dr Aiguader. 

La Guardia urbana te aquest tema. 

Es farà una reforma de joc singular. 

Pla de barris es una inversió que es fa en barris mes vulnerables, a 
futur es tindrà en compte, serà després de finalitzar el mandat. 

 

Enri veïna: Planteja queixa en nom dels veïns de carrer baluard 
respecte a la FM del carrer Baluard, no sent veïns que viuen al 
carrer. 

Es va intervenir en la revetlla de sant Joan buscant un nou 
emplaçament. De cara a Festa Major la comissió de festa major 
proposava unes activitats que vam minimitzar per evitar molèsties. 

Josep: Exposa que els agents cívics no donen resposta a propostes 
que se’l hi fa. No troba el sentit. 

Es pot prohibir l’aparcament de furgonetes comercials al barri per 
evitar robatoris. 

No es pot prohibir la carrega i descarrega. 

Sergio veí: Millora horari de la biblioteca. 

Al consell de barri ha de venir els tècnics especialitats per donar 
resposta. 

Venen responsables respecte al tema deliberatiu. 

Salva AAVV: Comenta que la plataforma del carrer Cermeño les 
motos rellisquen i es de molt risc per accidents. 

Vol saber el sentit del tancat de Pl Maquinista. 

La plataforma compleix normativa. Es pot revisar. 

Les tanques protegeixen la plantada. 

Dolors veïna: Aconsegueix per ella mateixa el cost del monòlit de la 
platja, creu que es una despesa innecessària perquè no s’ha fer el 
manteniment. 

Planteja instancies amb queixes sense resposta per part de l’IMHAB 
de Cermeño 7 demanant canvi de bústies i demanant cita prèvia per 
organitzar se com a comunitat. No tenen resposta. 

El pressupost de l’ajuntament es molt gran, de cops hi ha coses que 
no funcionen. 

Es mirarà que l’IMHAB doni resposta. 

Carlos veí: Exposa el soroll i les molèsties que genera les activitats 
del port i que es puguin traslladar a un altre espai del port. 

Proposa als veïns que facin queixes al síndic de greuges per 
denunciar la inoperativitat de l’administració.  

Algunes activitat son d’entitats del barri i moltes del Port que 
l’interessa promoure l’espai. 

Acords principals: 

 Respecte al pla d’usos els participants del consell de barri no fan cap esmena a la proposta de modificació  pla d’usos i s’emplaça a la 
convocatòria del 28/11 18h al Pati llimona, a nivell de tot el Districte. 

 Traspassa tema múrids al servei pertinent: Hilari Salvador, Joan de Borbó. 

 Es traspassa a Guardia urbana el tema dels joves i de la carrega i descarrega 

 Es traspassa a Parcs i jardins tema d’arbrat de judici 

 Es traspassa a inspecció tema de restauració  

 Es traspassa a neteja millores plantejades: Maquinista, AEG. 

 Es traspassa a Departament obres i manteniment: enfonsament de calçada i revisar calçada de Cermeño, revisar rampa pl Carmen Amaya i 
obres l’Arc Maquinista 


